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Omezení provozu MěÚ Proseč
Upozorňujeme občany na omezení 

provozu městského úřadu v době od 
23. 12. 2011 do 30. 12. 2011 z důvodu 
čerpání dovolené. Úřední den mezi 
svátky bude středa 28. 12. 2011 od  
7 - 16 hodin. Hotovostní platby budou 
přijímány nejpozději do 21.12.2011.

Milí prosečští spoluobčané,
čas běží jak o překot a další rok bude 

brzy za námi. Všichni dobře víme, že 
závěr občanského roku předchází jeden 
z nejkrásnějších a věřím, že i nejradost-
nějších svátků, zvláště pro děti, nazývaný 
Vánoce. Možná během nich často vzpo-
mínáme na to, jak jsme je my sami jako 
děti prožívali, na velikou radost z krás-
ného stromečku, z dárků, na to, jak se 
celá rodina sešla u štědrovečerní večeře. Je 
to úžasné.

Proč však vánoce slavíme? Někteří  
v nich možná vnímají starou tradici oslavy 
zimního slunovratu, kdy končí období 
zkracování dne a naopak dny se začínají 
prodlužovat a z toho plynoucí radost. Pro 
křesťany je to jeden z největších křes-
ťanských svátků - oslava narození Ježíše 
Krista (Božího syna). Z této události 
také vznikla tradice obdarovávání se, ne-
boť křesťané vnímají narození Ježíše jako 
největší dar od Boha z lásky k nám lidem  
a chtějí tuto lásku skrze dárky sdělovat 
dál. 

Zamýšlíme se však někdy, v čem záleží 
krása, velikost a hodnota daru? Někdo si 
myslí, že ve finanční hodnotě, kterou do 
daru investoval, nebo v tom, kolik shá-
nění tomu věnoval, nebo jak veliký ten 
dar je. Je to opravdu ta pravá hodnota? 
Nezáleží hodnota daru spíše v tom, že jej 

dáváme opravdu z lásky, abychom vyjád-
řili, že nám na druhém záleží, že jej máme 
rádi? Myslím si, že i ten nejmenší a nej-
nepatrnější dárek daný z lásky, má větší 
hodnotu než ten nejdražší a nejšpičko-
vější dar, který dostáváme jen proto, aby 
se dárce nějak zviditelnil, či vytáhl. Nebo 
také aby pouze ukojil touhu obdarováva-
ného. Pokud u daru chybí láska a odpo-
vědnost, ztrácí dar svou pravou hodnotu 
a přestává být pravým darem (také se pře-
stává podobat daru Božímu). Proto jsme 
si zvykli také říkat, že dárky nosí Ježíšek, 
aby zůstala zachována anonymita dárce. 
Myslím si, že k přijetí daru je třeba se i 
disponovat, nechat se obdarovat, vnímat 
dar jako dar, uvědomit si jeho krásu a ve-
likost a především to, že nás má někdo 
rád. 

Před Vánocemi prožíváme období na-
zývané Advent. Je to období přípravy na 
svátky vánoční. Někdo to má spojené  
s přípravou dárků, pečení cukroví, uklí-
zení, zdobení svých domovů. Zkusme 
především připravit své srdce, aby bylo 
o vánocích radostné ne ustarané a uspě-
chané, ale přinášející druhým pohodu a 
těšilo se z radosti druhých.

Přeji Vám všem krásné a radostné pro-
žití Vánoc a posledních dní tohoto roku. 

                                  otec Zdeněk Mach 

PF 2012
Vážení spoluobčané, přejeme Vám po-

hodové prožití Vánočních svátků a pří-
jemné chvíle strávené v kruhu nejbližších. 
Do nového roku 2012 pak přejeme hodně 
štěstí, zdraví a také odvahy, ať všemu, 
co nás čeká, jdeme vstříc s čistou myslí  
a otevřeným srdcem. Nový rok nám všem 
přinese nové úkoly, výzvy a předsevzetí. 
Pevně doufáme, že to bude rok dobrý ne-
jen pro naše občany, ale i pro naše město.

Vedení a zaměstnanci města Proseč
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Od listopadu 2011 končí nábory žá-
dostí o vydání občanských průkazů na 
Městském úřadu v Proseči. Nábory po-
dané do konce listopadu, budou zde také 
k vyzvednutí.

Město Proseč varuje před podomními prodejci elektřiny a plynu
Vedení města Proseč upozorňuje ob-

čany, aby v žádném případě nepodepiso-
vali podomnímu prodejci smlouvu nebo 
jakoukoli listinu bez bližšího pročtení 
a porozumění jejímu obsahu. Pokud již 
taková situace nastala a zákazník dodava-
tele elektřiny nebo plynu změnit nechce, 
je třeba využít práva na odstoupení od 
smlouvy. Zákazník má právo odstoupit 
od smlouvy nejpozději do 30 dnů ode dne 
jejího podpisu.

Uvádíme nejčastější podvodné postupy 
podomního prodejce:

- Vydává se za dodavatele pověřeného 
stávajícím dodavatelem, popř. tvrdí, že 
je pověřen městským či obecním úřadem 
nebo Energetickým regulačním úřadem 
(k čemu?).

-  Informuje klamavě o tom, že stá-
vající dodavatel, se kterým má zákazník 
dosud uzavřenu smlouvu, končí činnost,  
a že je tedy nutno urychleně uzavřít no-
vou smlouvu, jinak zákazníkovi hrozí pře-
rušení dodávek.

-  Požaduje předložení vyúčtování za 
dodávky elektřiny či plynu nebo se do-
žaduje kontroly elektroměru nebo plyno-
měru - tvrdí, že provádí kontrolu stávají-
cích tarifů.

- Naléhá na okamžité podepsání 
smlouvy - nenechá zákazníkovi čas na 
rozmyšlení a argumentuje časově omeze-
nou nabídkou.

- Neposkytne zákazníkovi úplnou in-
formaci o nabídce - zákazník až doda-
tečně zjistí, že musí zaplatit další poplatky 
plynoucí ze smlouvy.

- Neupozorní zákazníka na jeho právo 
odstoupit od nově uzavírané smlouvy  
o dodávce elektřiny nebo plynu.

- Po podpisu smlouvy neponechá zá-
kazníkovi žádné vyhotovení smlouvy  
a smlouvu zašle až po uplynutí lhůt, kdy 
je možné od ní odstoupit.

- Používá formuláře, ze kterých zákaz-
ník nepozná, že uzavírá novou smlouvu. 
Tvrdí, že se jedná např. pouze o souhlas 
se sloučením dodávek elektřiny a plynu.

- Nově předkládané smlouvy neobsa-
hují obchodní podmínky dodavatele nebo 
odkazují na podmínky, které v době pod-
pisu smlouvy nedá prodejce k dispozici.

-  Nevyhýbá se ani falšování podpisů na 
smlouvách nebo dodatečného pozměňo-
vání obsahu smluv.

                           Rada města Proseč

Upozornění občanům 

O nové občanské průkazy se 
bude od ledna 2012  žádat a ná-
sledně zhotovené vyzvedávat na 
Městském úřadu v Chrudimi, 
odd. občanských průkazů. Žádat 
budete se současným občanským 
průkazem, bez fotografie (fotí se 
v kabince přímo na úřadu) a rod-
ným popř. oddacím listem. Pro 
děti do 15 let nebude nutné zajiš-
ťovat osvědčení o českém občan-
ství. Občané, kteří se nemohou 
dostavit k vyhotovení OP vzhle-
dem ke svému zdravotnímu stavu, 
budou muset požádat Městský 
úřad Chrudim o zajištění návštěvy 
v místě jejich bydliště. Způsob, ja-
kým se toto bude zajišťovat, bude 
ještě upřesněn.

Také se již nebudou prová-
dět osvědčení o českém státním 
občanství na Městském úřadu  
v Proseči pro děti do 15 let, které 

budou žádat o cestovní doklad. Také toto 
bude zajišťovat Městský úřad Chrudim 
současně se žádostí o cestovní doklad dí-
těte.

      Stanislava Češková – matrikářka

Program rozvoje města Proseč
Po roce dlouhé a náročné práce pře-

dala Komise rozvoje města Radě města 
Proseč zpracovaný strategický roz-
vojový dokument nazvaný „Program 
rozvoje města Proseč“ pro období let 
2011 až 2021. Komise působí ve slo-
žení Bc. Petr Herynek, Jan Macháček, 
Ing. Jaroslav Bukáček, Josef Soukal, 
DiS., Lucie Oherová, Pavel Čermák, 
Ing. Martin Zach a Radek Šenkýř. 
Všem těmto lidem patří poděkování za 
jejich čas a ochotu tímto dokumentem 
pomoci městu Proseč v jeho dalším 
rozvoji.

Rada města Proseč schválila pro-
gram rozvoje a poskytla ho spolkům, 
organizacím, osadním výborům a vý-
znamným zaměstnavatelům k dalšímu 
připomínkování. Dokument je zároveň 
k dispozici pro širokou veřejnost na 
internetových stránkách města, stejně 
tak je možné na internetu se zapojit do 
diskuze k tomuto dokumentu.

Program rozvoje by měl sloužit jako 
podklad pro zpracování konkrétních 
investičních záměrů, sestavování měst-
ského rozpočtu, zpracování územního 
plánu, posuzování regionálních plánů 
a programů z pohledu města. Hlavním 
cílem programu je organizace rozvoje 
města na bázi slaďování jednotlivých 
zájmů tak, aby město prosperovalo 
jako celek.

Schválení dokumentu zastupitel-
stvem města se očekává na příštím 
jednání 6. prosince 2011 a je naprosto 
klíčové pro všechny dotační tituly pro 
příští rok a následující období. Exi-
stence program rozvoje je jednou  
z podmínek pro úspěšné podání žá-
dostí o dotace. Doufáme, že dokument 
nám výrazně pomůže k úspěšnějšímu 
čerpání finančních prostředků mimo 
rozpočtové zdroje města.

Jan Macháček

Platné jízdní řády
Od 11. 12. 2011 dochází ke změnám 

všech jízdních řádů autobusů a vlaků. 
Nové jízdní řády naleznete na úřední 
desce před MěÚ, nebo na interneto-
vých stránkách města Proseče www.
prosec.cz. Další připomínky k jízdním 
řádům můžete podat do kanceláře sta-
rosty města do 15. ledna 2012.
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připravila Lenka Žežulková

Dnes si představíme malou firmu, 
která se zabývá zakázkovou výrobou  
a opravami čalouněného nábytku. Jejich 
hlavním cílem je uspokojit všechny zá-
kazníky vysokou kvalitou za dobrou cenu 
a především zakázku zrealizovat ve velmi 
krátkých lhůtách. Jak sami uvádí na svých 
webových stránkách, využívají nejnovější 
materiály a technologie. Nabízí velký 
výběr potahových materiálů, především  
materiály s teflonovou úpravou. Tato 
úprava zamezuje ušpinění a je testována 
dle evropských norem. Pokud se Vám 
tedy stane, že polijete sedačku či křeslo 
vínem, kávou, kečupem nebo Vaše ši-
kovné děti na ni nakreslí obrázek fixem 
či domácí mazlíček otře své packy po pří-
chodu z venku, stačí k odstranění všech 
nečistot pouze voda. Tyto materiály jsou 
vyráběny jak v plyši, tak i ve tkané úpravě. 

V dnešní době se často setkáváme  
s realizacemi interiérů přímo na zakázku 
– „tak, jak to nikdo jiný nemá“. Mnozí 
toužíme po originalitě svého bydlení a 
jedinečnosti právě našeho interiéru. Proč 

Podpora podnikatelů Prosečska: LEJA čalounictví

Druhá firma, kterou bych Vám ráda 
v předvánočním čase představila, vyrábí 
hračky, vyřezávané z překližky. Jedná se 
o dřevěná obrázková (rámečková) puzzle, 
která jsou malována dle vlastních návrhů 
majitelky firmy a jejich zaměstnanců. Ob-
rázek je rozřezaný na několik menších 
kusů, které dítě skládá do rámečku tak, 
aby složilo celý obrázek. 

Dále firma Jany Šedivé vyrábí „Vývo-
jová puzzle Montessori“ (slepička, žába, 
motýl, včelka, slunečnice a další), což 
jsou didaktické hračky, při kterých se 
děti učí poznávat vývoj živočichů. Je to 
čtyřvrstvá překližková didaktická hračka, 
ve které dítě skládá na sebe vrstvy po-
dle vývoje, např. vajíčko, kuřátko, malá 
slepička až po dospělou slepici a mnoho 
dalších. V předškolním věku učíme děti 
rozlišovat barvy. K tomu nám může po-
moci didaktická desková hra, kde se děti 
učí rozlišovat základní barvy. Jedná se o 
pět barev (žlutá, červená, modrá, zelená, 
hnědá). Vedle každé barvy je sedm ob-
rázků, na kterých jsou namalované různé 
předměty v dané barvě, a dítě je skládá 
podle barev vedle sebe. Tato hra je velice 
oblíbená zrovna tak, jako dřevěné pexeso.  
Postupně budou ve firmě vznikat další  
a další didaktické hračky. 

k tomu nevyužít starý gauč, sedačku nebo 
křeslo po babičce a nenechat si vytvořit 
jedinečný kousek do našeho obývacího 
pokoje.

Kontakty firmy: 
Monika Scheidlová  
IČO 150 163 23
Mířetín 16, 539 44 Proseč

Tel.: 724 734 778
web: http://www.calounictvi-leja.wz.cz/
e-mail: LEJA.Scheidlova@seznam.cz

Hračky od Janičky 

Barvy používané k nátěru hraček mají 
samozřejmě potřebnou atestaci. Hračky 
jsou vhodné pro děti od 3 let. Ceník jed-
notlivých hraček: Obrázkové (rámečkové) 
puzzle 145 – 220 Kč, Vývojové puzzle 
Montessori 300 Kč, Didaktická desková 
hra 400 Kč, Dřevěné pexeso 150 Kč. 
Otevřeno je ve firmě denně od pondělí 
do neděle, ale je nutné předem zavolat. 
Také můžete navštívit e-shop – viz kon-
takt níže.

Jana Šedivá , IČO 72351888
Martinice 44, 539 44 Proseč

Tel.: 732 351 647
web: www.hracky-od-janicky.cz
e-mail: hracky.od.janicky@seznam.cz 

Máte i vy zájem? Podnikáte ve městě Proseči nebo v blízkém okolí? Napište si o pod-
mínky zveřejnění a formulář. Kontakt: zezulkova.lenka@centrum.

Matrika
Zemřelí :

Václav Pulkrábek, Proseč
Anežka Lampárková, Martinice
Růžena Koutná, Martinice
Marie Vomáčková, Proseč
Eliška Odehnalová, Proseč
Zdeňka Kašparová, Záboří 

Narození:
Denisa Obrovská, Proseč
Jakub Prášek, Proseč
Šimon Sodomka, Záboří
Daniel Vanžura, Podměstí
Matyáš Novák, Česká Rybná
Tomáš Limanovský, Proseč

Muzeum dýmek
Pardubický kraj poskytl Městu Pro-

seč grant ve výši 25 000,- Kč z pro-
gramu  Podpory preventivní péče  
o sbírky muzeí v Pardubickém kraji 
na rok 2011. Tento grant byl poskyt-
nut na realizaci projektu Restaurování 
sbírkových předmětů a doplnění in-
ventáře muzea. 

Grant bude použit na restaurování 
malované truhly, rámu k portrétní fo-
tografii spisovatelky Terézy Novákové 
a dřevěného šlapacího soustruhu, tzv. 
draxlu.

Restaurování rámu obrazu je již 
ukončeno, v současné době probíhá 
restaurování truhly a soustruhu, které 
bude dokončeno do konce listopadu.

                                Eva Rejentová

na fotografiích 
dole je rám obrazu 
před a po restauraci
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Velkou část toho, co vyprodukujeme 
doma, tvoří odpady dále využitelné. Co-
koliv z této kategorie lze po recyklaci dále 
využít. Sem patří i tři hlavní druhy od-
padu, papír, sklo a plasty, o kterých jsme 
psali v minulých článcích a dále kovy, 
nebo kompostovatelný kuchyňský odpad.

Problémovou skupinou jsou odpady 
objemné, protože se nevejdou do kontej-
neru. Starý nábytek, elektrotechnika, to-
alety, pneumatiky, apod. Tyto předměty 
nepatří vedle popelnice, ani by se neměly 
stát základem černé skládky. Své místo 
mají ve velkoobjemovém svozu do přista-
vených kontejnerů.

Lidé často podceňují odpady nebez-
pečné. Ty rozhodně nemají v klasické po-
pelnici co dělat! Vlastnosti, které mohou 
být po nesprávné likvidaci škodlivé mají 
zářivky, akumulátory, výbojky, baterie, 
ledničky i mrazničky, barvy, lepidla, oleje 
a nádoby jimi znečištěné. Spadají sem 
také léky. Nepotřebné či prošlé medika-
menty proto vždy odneste do jakékoli lé-
kárny.

Pokud tyto kategorie spolehlivě vytří-
díte, zbude vám skupina, která je dále ne-

Jaké odpady vznikají v domácnosti

použitelná. Ta se dá označit jako „směsný 
odpad“, neboli odpad ostatní.

Zbytky jídla, mastné obaly od potravin, 
textil, porcelán, popel, to vše můžete bez 
starostí hodit do koše. Popelnice ani kon-
tejner pro tuto kategorii nemají speciální 
označení a každý ji má před vlastním do-
mem.

Kromě koše na směsný odpad, si domů 
pořiďte ještě tři další nádoby. Do jedné 
házejte plasty, do druhé sklo a do třetí pa-
pír, ale pozor, nesmí být mastný.

Za komisi pro OP Tomáš Háp

Asi jen málokterý návštěvník letošní 
letní výstavy obrazů v obecním domku tu-
šil, že tato výstava byla jubilejní, padesátá 
v pořadí. A nyní trochu k historii.

V létě v roce 1987 přišel předseda teh-
dejšího Občanského výboru Josef Skála  
s nápadem uspořádat výstavu obrazů pana 
Karla Hlouška a řezbářských prací a ob-
razů pana Ladislava Rejenta st., občanů 
ze Záboří. S realizací výstavy mu pomá-
hali všichni členové Občanského výboru 
a zejména jeho rodina – manželka Jiřina 
a syn Pavel. Výstava měla velký úspěch, 
následovaly další a tak vznikla tradice 
letních a vánočních výstav v prostorách 
obecního domku.

Pan Josef Skála se také postaral o nej-
různější opravy v obecním domku a vy-
tvořil s pomocí členů OV a své rodiny dů-
stojné místo pro konání výstav a zázemí 
(klubovnu) pro schůzovní činnost a pro 
vystavující.

Mezi vystavujícími byli nejčastěji ma-
líři – místní i „cizí“, keramici, fotografové, 
řezbáři, dýmkaři, skláři, dále zde byly vy-
stavovány šperky, výšivky, modrotisk, pa-
nenky, minerály …

Z výstavní činnosti Osadního výboru v Proseči - Záboří

Po smrti pana Skály byla výstavní čin-
nost na dva roky přerušena a obnovena  
v létě 2004 Osadním výborem v obměně-
ném složení.

Vzhledem k upadajícímu zájmu hlavně 
prosečských občanů a zhoršujícímu se 
prostředí v obecním domku     ( v l h k é 
stěny, plíseň, způsob vytápění, nedosta-

tečné sociální zařízení) se Osadní výbor 
omezil na pořádání výstavy v létě.

I přes tyto potíže se domníváme, že 
pokud se v Proseči nepodaří vytvořit od-
povídající kulturní zařízení, mají výstavy  
v obecním domku svůj význam.     

Za OV: Ladislav Rejent, předseda

Stočné v roce 2012
Vážení spoluobčané, bohužel příští 
rok bude ve znamení zvyšování dolní 
sazby DPH a s tím bude spojené  
i zvyšování cen některých služeb, do 
této kategorie patří také poplatek za 
odvádění odpadních vod – tzv. stočné. 
Spočítaná cena 27,60 Kč / m3 pro rok 
2012 je nejnižší možná při zohlednění 
zvýšené sazby DPH (14 %), inflace  
a podmínek přidělené dotace na roz-
voj kanalizační sítě v minulých letech.

Stočné v roce 2011 - 25,30 Kč / m3
Stočné v roce 2012 - 27,60 Kč / m3
Ceny jsou uvedeny včetně DPH.

Pokud se rozhodnete zaplat-
nit stočné hotově na pokladně 
MěÚ, musíte si sebou přinést pří-
slušný daňový doklad (fakturu). 

Pokud si nebudete jisti, kdy přijede do 
vaší ulice kontejner, zeptejte se na měst-
ském úřadu, nebo se podívejte na inter-
netové stránky města Proseč. Rozpis vel-
koobjemového svozu na další kalendářní 
rok je taktéž uveřejňován začátkem roku 
v Prosečském zpravodaji.
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Vedle své hlavní činnosti, administ-
race strategického plánu Leader v rámci 
Programu rozvoje venkova, připravila 
MAS Litomyšlsko V roce 2011 několik 
dalších menších projektů.  Nyní se fina-
lizuje projekt „Chceme čistý les“. Projekt 
má ekovýchovný charakter a jeho cílem 
je informovat místní obyvatele a turisty, 
že odpadky do lesů NEPATŘÍ!!! K re-
alizaci projektu nás doslova donutil stav 
lesů mezi obcí Budislav a městem Proseč, 
kde je bohužel běžnou praxí vyhazovat 
odpadky přímo z aut poblíž komuni-
kací. Tento stav není dobrou vizitkou 
přírodní rezervace Maštale ani okolních 
obcí. Předmětem projektu „Chceme čistý 
les“ je umístění informačních tabulí mezi 
obec Budislav a město Proseč. Na tabu-
lích jsou informace o umístění nejbližších 
odpadových kontejnerů. Pro zvýšení nalé-
havosti sdělení jsou součástí informačních 
tabulí také obrázky, které kreslily děti ze 
Základní školy Budislav. Tabule budou se 
souhlasem vlastníků pozemků umístěny 
na 4 místech mezi uvedenými obcemi. 
Po zkušebním umístění těchto prvních 
čtyř informačních tabulí jsme nabídli je-
jich umístění také dalším obcím. Do pro-
jektu se zapojila  obec Desná, která umístí 

Další aktivitou, kterou MAS Lito-
myšlsko připravuje, je projekt „Nejlepší 
venkovská školka regionu MAS Lito-
myšlsko – aneb o domeček přišel Skřítek 
Vítek, pomozte mu najít nový domov“.  
Předmětem projektu je vyhodnotit nej-
lepší venkovskou školku a odměnou pro 
vítěznou školku bude finanční dar v hod-
notě 10.000,- Kč, který věnovala firma 
Stavební sdružení Boštík s.r.o. Na pří-
pravě projektu se podílí pracovní skupina 
pro děti a mládež MAS Litomyšlsko. Na 
pravidelných setkáních byla vytvořena 

MAS Litomyšlsko INFORMUJE

2 informační tabule na území obce. 
Tímto oznamujeme dalším obcím, že  
v případě zájmu mohou zažádat o umís-
tění dalších informačních tabulí. 

koncepce projektu a systém hodnocení 
školky.  V současné době se připravuje 
oslovení zástupců mateřských školek v re-
gionu.  V projektu se počítá i s účastí ve-
řejnosti. Školky budou vytvářet výtvarné 
projekty a veřejnost bude hodnotit nej-
lepší práce jak na internetu www.mas-lit.
cz, tak fyzicky při výstavách těchto prací. 
Termín březen 2012. Další hodnotícími 
kritérii pro výběr nejlepší školky je běžná 

Zpráva pro zájemce o dotaci: připo-
mínáme, že je stále možnost konzul-
tace projektů a záměrů v rámci 5. výzvy 
MAS Litomyšlsko. Vyhlášení této vý-
zvy je od 1. 12. 2011.

Všem obcím, spolkům, partnerům a ža-
datelům o dotaci děkujeme za spolupráci 
a přejeme mnoho úspěchů do roku 2012.

Ivona Opletalová, Mgr. Milan Zanina
Tým MAS Litomyšlsko

činnost školek, celkový dojem z prostředí 
školky a úroveň vzdělávání a výchovy 
předškolních dětí. Školky nejprve vyplní 
hodnotící dotazník a následně budou na-
vštíveny hodnotící komisí MAS Litomy-
šlsko.

Klub Rodičů zahajuje
V pondělí 21. 11. proběhla v za-

sedací místnosti městského úřadu  
v Proseči první schůzka aktivních ro-
dičů a přátel dětí. Chtěli bychom zalo-
žit „Klub rodičů“ a touto výzvou oslovit 
další zájemce, kteří mají zájem věnovat 
se dětem, připravovat akce pro děti  
a mládež, chystat programy pro rodiny 
s dětmi a připravovat a realizovat před-
nášky či besedy s různou tématikou. 
Připravíme společně webové stránky, 
na kterých budeme informovat o při-
pravovaných akcích a možnostech vyu-
žití volného času v Proseči a okolí pro 
děti, mládež a rodiče. Máte-li zájem 
se také aktivně zapojit, napište nám na 
email: klubrodicu@prosec.cz

                Bc. Eliška Macháčková 

Radost a pohodu přeje PS 
Opět se blíží konec roku a začátek 

toho nového – 2012. Chtěly bychom 
popřát za Pečovatelskou službu Proseč  
všem našim klientům, ale i ostatním, 
kteří jsou našimi spoluobčany, krásné 
svátky vánoční, radost, pohodu, zdraví 
a optimismus v této složité době a vše 
dobré nám všem navzájem. 

   Vedoucí PS Stanislava Češková

Pasování druháčků
Ve středu 16. listopadu proběhla na 

městském úřadě slavnost „Pasování na 
rytíře řádu čtenářského“.  Dvaadvacet  
žáků druhé třídy ZŠ Proseč pasoval 
osobně rytíř Toulovec. Malí čtenáři 
dostali rytířský řád čtenářský, záložku 
do knížky, dáreček a průkazku do 
městské knihovny, kde si mohou celý 
rok zdarma půjčovat knihy a časopisy.

                                                -er-
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Informace z městské knihovny
Nové knihy pro dospělé:

Jan Balabán – Zeptej se táty, Po-
vídky,  Ivan Klíma – Moje šílené sto-
letí II, Jaroslav Rudiš – Konec  punku 
v Helsinkách, Jan Skácel – Jedenáctý 
bílý kůň, Třináctý černý kůň

Rodney Casteleden – Atentáty, 
které změnily svět, Janice Anderson – 
Nejkrutější válečné zločiny v dějinách, 
Charlotte Chandler – Ingrid, Lenka 
Tomsová – Cesty, které voní jídlem, 
Jarmila Mandžuková - Vánoční a svá-
teční cukroví

Ken McClure – Úskok, James Pa-
tterson – Dům na pláži, Čtvrtý v po-
řadí, CJ Lyons – Varovné přízraky, 
podezřelé úmrtí, Allen Wyler – Ne-
patrná šance, Peter Watt – Ve stínu 
kletby, Bill Floyd – Sběratel očí, Ed 
McBain – Jako z lásky, Přízraky, De-
set plus jeden, Která stála za vraždu? 
Byla jedna holčička, Nerozhodnost 

Věra Řeháčková – Dřív než se roz-
loučíme, Luděk Stínil – Třicátníci 
na odstřel, Jana Kawuloková – Stačí 
zavřít oči, Vlasta Svobodová – Emi-
granti

Catherine Coulterová – Večerní 
hvězda, Nežádoucí nevěsta, Julie Gar-
woodová – Tanec stínů, Tajemství, 
Behjat Moaali – Roztrhnout závoj 
bezmoci, Sönke C. Weiss – Poslou-
chej, zabíjej, nebo zemři, Perri Klass 
– Doktorka Lucy

Nové knihy pro děti a mládež:
Milada Rezková – Babočky, Da-

niela Krolupperová – Zákeřné keře, 
Tereza Říčanová – Noemova archa, 
Jana Šrámková – Putování žabáka Fi-
lemona, Josef Ládek a Robert Pavelka 
– Encyklopedie komiksu, Zuzana 
Francková – Daniela

Krásné vánoční svátky provoněné 
jehličím, cukrovím a dobrou náladou 
přeje všem čtenářům Eva Rejentová.

Uzávěrka knihovny! Od 22.12 do 
30.12. bude knihovna uzavřena.

Otevírací doba městské knihovny:
Úterý:   12.00 – 17.00 hod.
Čtvrtek:   9.00 - 11.30 hod.
  12.00 – 15.00 hod.
Pátek:   9.00 – 11.30 hod.
  12.00 – 15.00 hod

Stromy Anežky České
Svatá Anežka Česká je mimořádnou 

postavou našich dějin. Narodila se jako 
česká princezna, nejmladší dcera českého 
krále Přemysla Otakara I. a královny 
Konstancie Uherské. Patřila k nejvý-
znamnějším představitelkám panovnické 
dynastie Přemyslovců.

Zřekla se majetku i nabídek ke sňatku  
s těmi nejmocnějšími Evropany a namísto 
toho následovala myšlenku sv. Františka 
z Assisi a sv. Kláry a zasvětila život jako 
řeholnice dobrovolné pomoci potřebným.

 Její životní dílo, osobní vlastnosti i dě-
jinný význam z ní činí v mnoha směrech 
vzor pro naše jednání i v současné době. 
Promlouvá k mnoha palčivým problé-
mům naší dnešní společnosti. 

Projekt České rady dětí a mládeže 
Stromy Anežky České připomíná 800 let 
od jejího narození. 

Jedná se o to, že po celé naší vlasti vy-
sadily organizace sdružené v České radě 
dětí a mládeže více než 100 lip Anežky 
České.

Do tohoto projektu se zapojilo i skaut-
ské středisko v Proseči a děti vysadily  

3 stromy na připomínku naší velké české 
světice. Lípa byla vysazena v Chotovicích 
na návsi, v Nových Hradech u kostela  
sv. Jakuba a v Proseči poblíž koupaliště.

Umístění dalších stromů vysazených  
v rámci projektu naleznete na interaktivní 
mapě

na adrese www.kamchodit.cz. 

Redakční rada Prosečského zpravodaje 
děkuje všem těm, co se v uplynulém roce 
svými příspěvky podíleli na obsahu jed-
notlivých čísel a těší se na další spolupráci 
v roce 2012. Jim a všem čtenářům pře-
jeme příjemné prožití vánočních svátků, 
bohatého Ježíška a mnoho štěstí a pohody 
v novém roce.

Vážení čtenáři

Další fotografie naleznete také na webové stránce: http://www.mestoprosec.cz.
Václav Nádvorník

Jan Řebíček, předseda redakční rady
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Vítání občánků
Bylo krásné sobotní dopoledne  

12. listopadu 2011 a na Městském úřadě  
v Proseči se konalo slavnostní vítání na-
šich nových malých občánků. První sku-
pina miminek se svými rodiči, sourozenci, 
babičkami a dědečky se dostavila do ob-
řadní místnosti v 10. 00 hodin, druhá 
skupina o hodinu později. Oba obřady 
zahájila paní matrikářka Stanislava Češ-
ková, představila všechna miminka a je-
jich rodiče paní radní Lence Žežulkové. 
Ta v krátkém projevu popřála dětem co 
nejkrásnější vstup do života, pohodovou 
cestu dětstvím, dospíváním, ale i dospě-
lostí a hlavně zdraví, láskyplné rodiče  
a sourozence. Rodičům nejen pogra-
tulovala k jejich novému potomkovi, 
který jim bude určitě dělat jen a jen ra-
dost, ale kladla jim s úctou na srdce, aby 

Uvítaná miminka:
Bobková Gabriela

Klímová Viktorie

Kusý Jakub

Kusá Tereza

Müller Petr

Kvapilová Karolína

Novák Matyáš

Obrovská Denisa

Prášek Jakub

Šplíchalová Nikola

Sodomka Šimon

Vanžura Daniel

zvolili správnou výchovu  
a věnovali dětem maximum 
lásky, péče, ale i potřebné 
přirozené autority. Poté 
následovalo předání Do-
movských listů a dárečků 
dětem, růží maminkám. 
Nakonec se všechna mi-
minka i se svými blízkými 
mohla v obřadní místnosti 
MěÚ Proseč vyfotit. K dis-
pozici byla i kolébka s krás-
nou zavinovačkou, které 
nikdo neodolal. 

„Nejkrásnější ze všech dárků,
dává život do kočárků.
V jednom z nich teď tiše dýchá,
Vaše štěstí, Vaše pýcha…“
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Další fotografie z Vítání občánků, které nafotila 
Pavla Lorencová, naleznete také na webové stránce:  
http://www.mestoprosec.cz.
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Padělky léků
V souvislosti s rozvojem nákupů přes 

internet je třeba upozornit na rostoucí 
riziko výskytu padělků léků. V České 
republice zodpovídá za bezpečnost léků 
Státní ústav pro kontrolu léčiv (SÚKL), 
který nedávno zahájil informační kampaň 
pod názvem „Nebezpečné léky“. Zamě-
řuje ji proti nelegálním padělkům léků  
a chce upozorňovat širokou veřejnost. 
Problematika padělků má jednak ekono-
mické aspekty, obchod s padělaným a pi-
rátským zbožím je i přes úsilí celních správ 
členských států EU obchodem stále velmi 
lukrativním a průběžně se rozvíjejícím. 
Vykazuje parametry organizovaného zlo-
činu, zasáhl už do všech výrobních odvětví 
a dosahuje odhadovaného obratu několika 
stovek miliard eur ročně. Závažné jsou ale 
také značné dopady zdravotní a sociální. 
Padělky ohrožují lidské zdraví a mo-
hou podkopávat důvěru uživatelů v léky  
a zdravotní péči. Ke kampani se připojilo 
mnoho dalších subjektů, například sdru-
žení zastupující lékárníky, zdravotní po-
jišťovny, zástupce farmaceutických firem, 
Sdružení na ochranu spotřebitelů  a další.                                                                                                                                          
Na tomto místě je třeba znovu připome-
nout rozdíl mezi pojmem lék a doplněk 
stravy. Běžný konzument často tyto dvě 
kategorie nerozlišuje, ale léky se řídí zá-
konem o léčivech, zatímco doplňky stravy 
jsou zvláštní kategorií potravin, která je 
definovaná v zákoně o potravinách a ta-
bákových výrobcích. Mohou být např. 
zdrojem vitamínů, minerálních látek 
nebo látek s nutričním efektem. Měly by 
doplňovat běžnou stravu, slouží k aktivní 
péči o lidské zdraví, ale nikoliv k léčení, 
řešení zdravotních problémů. Zatímco 
léky prochází před uvedením na trh složi-
tou procedurou registrace a jejich kvalita 

je důkladně kontrolována, doplňky stravy 
podléhají kontrole Státní zemědělské  
a potravinářské inspekce (SZPI). Ta 
může sledovat zdravotní nezávadnost 
doplňků stravy, ale nikoliv jejich účin-
nost. Také neposuzuje reklamu na do-
plňky stravy. Podle současné legislativy 
spotřebitel nemá být klamán, ale v praxi 
bývá problém ověřovat pravdivost inze-
rovaných tvrzení. Výrobci nebo prodejci 
mnohdy záměrně stírají rozdíl mezi lé-
kem a doplňkem stravy tím, že přisuzují 
doplňkům stravy léčebné a preventivní 
účinky, a to nejen v reklamě, k jejíž kont-
role SZPI nemá kompetence, ale také na 
příbalových letácích a na vlastních oba-
lech výrobků.

Informační kampaň o padělcích léků 
seznamuje s riziky nákupu přes internet. 
Mezi nejčastěji zachycenými nelegál-
ními přípravky či padělky jsou ty, které 
jsou určeny na léčbu erektilní dysfunkce  
a anabolické steroidy, dále pak léky na 
hubnutí. Jedná se o přípravky dostupné 
pouze na lékařský předpis. 

Česká sexuologická společnost uvádí, 
že se lékaři sexuologové poměrně často 
setkávají s tím, že pacienti před vyhle-
dáním lékaře nakupují různé podpůrné 
prostředky a medikamenty na internetu. 

PharmDr. Jitka Mičulková,ma-
gistra z lékárny v Trhové Kamenici

Očekávají od nich podporu erekce nebo 
anabolické účinky.                                                                                     

Lze tedy předpokládat, že lidé volí cestu 
nákupu, která nevyžaduje návštěvu lékaře 
a získání lékařského předpisu. Nákup na 
internetu se jim tudíž jeví na první pohled 
jako snadná a rychlá cesta. Kupující by si 
však měli uvědomit, že pohodlná cesta  
k lékům po internetu je zároveň velmi ne-
bezpečná a že léky získané mimo legální 
dodavatelský řetězec mohou poškodit 
zdraví. V zahraničí, například ve Švédsku, 
byla zaznamenána i úmrtí. 

Proto nekupujte doplňky stravy ne-
známého původu, neoznačené v českém 
jazyce, od prodejce, který není identi-
fikován názvem firmy a identifikačním 
číslem ekonomického subjektu (IČ nebo 
IČO). Nenechte se zmást tvrzeními typu 
„výrobek je schválen Ministerstvem zdra-
votnictví“. Jak již bylo uvedeno výše, mi-
nisterstvo zdravotnictví doplňky stravy 
netestuje, nezkoumá jejich účinnost ani 
bezpečnost, doplňky jsou u něj pouze 
„notifikovány“ prostřednictvím zaslání 
české etikety výrobku. 

Buďte obezřetní k výrobkům, které sli-
bují zázračné léčebné účinky nebo širo-
kou škálu různorodých účinků. To platí  
i v případě nákupu na prezentačních ak-
cích, kde jsou zázračné účinky deklaro-
vány pouze ústně. Mějte na paměti, že 
cílem těchto akcí je Vás přesvědčit k ná-
kupu. 

Pokud máte jakékoliv pochybnosti 
nebo potřebujete další informace k to-
muto tématu, můžete se obrátit na svého 
lékaře či lékárníka.

Město Skuteč zahajuje v prosinci předprodej  
dvou nejatraktivnějších kulturních akcí: 
 
DIVADELNÍ ABONMÁ – JARO 2012  
s podtitulem „láskyplné“ jarní abonmá  
 
TOMÁŠKOVA A NOVÁKOVA HUDEBNÍ SKUTEČ 
IX. ročník festivalu klasické hudby, opery, baletu,  
                          sborového zpěvu a dalších žánrů 
 
Podrobné programy naleznete na stránkách: 
www.skutec.cz    www.festival-hudebni.skutec.cz  
 
Předprodej bude zahájen od 5. – 11. 12.  pouze  
na  http://vstupenky.skutec.cz , po tomto termínu 
i na prodejních místech (TIC při Městském muzeu  
Skuteč denně a odbor kultury MěÚ v omezených hodinách) 
Info na tel.: 469 326 486/7, 731 557 422/477 
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Ze života MŠ Proseč
Pouštění  draků  4. 11.

Pojďte honem děti, drak na nebi letí!  
A skutečně letěl.  Nejdříve první, pak  
i druhý. Děti vytrvale pobízely draky  
k letu a ti jejich snahu opětovali. S draky 
je však někdy těžké pořízení, zvlášť když 
se jeden z nich uvelebí na stromě. Marně 
mu děti domlouvaly. Draka dostal na zem 
až jeho majitel pan Václav Kučera, který 
draka dětem ochotně zapůjčil. 

Červená  Karkulka  10. 11.
Svět se mění a také pohádkovým by-

tostem jistotu nikdo nezaručí. Otevřely 
se hranice a do světa plného nástrah se 
vydala i Červená Karkulka. Ale ouha!  
V Africe ji chtěl sežrat lev, na Havaji ji 
při surfování proháněl žralok a v Grónsku 
na ni číhal lední medvěd. Nejlépe bude 
zpátky v Čechách. Ve Vlkově Karkulku  
a babičku sice na chvíli sežral vlk, ale my-
slivec tradičně zachránil nejen obě ženy, 
ale i láhev rumu a bábovku…Povedené 
představení dvou herců z „Divadélka 
Duha“.

Rozloučení s vodníkem Fandou
11. 11. se děti přišly před zimou roz-

loučit s vodníkem Fandou a jeho rybníč-
kem. A když k rybníčku, tak i na ryby! 
Kdo chtěl, mohl si vyzkoušet nahazování 
nástrahy rybářským prutem, pohladit si 
kapříka, lína i okouna. Povídání o rybách 

skončilo pouštěním ryb zpátky do vody, 
protože ryby přece do vody patří. Na zá-
věr netradičního setkání „přišel“ mezi děti 
i vodník Fanda a ochotně se s dětmi vy-
fotil. 

Sluníčka vítá Krteček
Paní učitelka Z. Hromádková při-

pravila dětem  20. 11. velké překvapení.  
Namalovala na zdi u schodiště známé po-
hádkové hrdiny.  Děti teď každý den vítá 
Krteček a jeho kamarádi.

                               Za MŠ L. Michálek

V sobotu 22. 10. se mladí hasiči ve 
Zderazi sešli naposledy ve sportovním 
areálu, aby společně ukončili a oslavili 
tuto úspěšnou sezónu. Však také bylo co 
slavit!

Družstva mladších i starších nenašla ve 
hře Plamen v okrese Chrudim přemoži-
tele a  starší tedy postoupili do krajského 
kola, kde se umístili na 5. místě. Na té-
mže krajském kole byl také velice úspěšný 
dorostenec Václav Pulda, který zde ob-
sadil krásné 3. místo a tím se probojoval 
do kola republikového, kde naši obec dů-
stojně reprezentoval.

O tom, že na naše děti můžeme být 
právem pyšní, svědčí i další úspěchy na 
pohárových a ostatních soutěžích.

Ale vraťme se zpět do sportovního are-
álu. Pro děti zde za odměnu bylo připra-
veno chutné občerstvení v podobě peče-
ného selátka.

Za Obecní úřad ve Zderazi tedy velice 
děkuji všem dětem a jejich vedoucím za 

Mladí hasiči se loučili se sezónou jejich příkladnou reprezentaci naší malé 
obce. Zvláštní poděkování také patří řidi-
čům, bez kterých by se naši mladí hasiči 
k těmto úspěchům jen těžce dopravovali. 

Do další sezóny nezbývá než po-
přát hodně zdraví, úspěchů a vedoucím  
i pevné nervy. 

Za kulturní komisi obce Zderaz

                           Martina Nováková



  Prosečský zpravodaj 11/2011  str. 11 www.prosec.cz

26. 10.  Beseda s MuDr. J.Bačkovským o zdravotních pro-
blémech seniorů, prevenci a první pomoci.

Aktivity klubu seniorů v uplynulém měsící

1. 11.  Vycházka za krásnými stromy.

3. 11.  Ukázky vazby sváteční kytice, adventních věnců  
a výroba vánočních svícnů. Hosté setkání – paní Ilona To-
mášková a Terezka Dostálová.

8. 11.  Vycházka do Vranic a k Mojžíšově studánce.

10. 11.  Velmi zdařilá 
exkurze do BPK Proseč  
a beseda s panem J.Ka-
dlecem o historii výroby 
dýmek, o náročné ruko-
dělné práci a úspěších  
i problémech za současné 
ekonomické krize. Děku-
jeme, že jsme měli mož-
nost nahlédnout do dalšího 

15. 11.  Vycházka k Mlýnskému kameni, k Boudě a do Te-
reziánského háje. Kromě krásných stromů jsme objevili i tři 
studánky, ke kterým se na jaře určitě ještě vrátíme. prosečského podniku a mnozí bývalí zaměstnanci mohli za-

vzpomínat na čas své aktivní činnosti. Velice děkujeme panu 
Kadlecovi i za milou pozornost.
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4. ročník Maratónu eTwinning – Noc ve škole
Seznamte se…

Jak ten čas letí. Rok uplynul jako voda 
a my jsme se opět zapojili do mezinárodní 
akce Maratón eTwinning, jejíž hlavní 
myšlenkou je spolupráce škol. První rok 
jsme pozvali panáčky z loga k nám na 
návštěvu a představili naši obec a školu, 
druhý rok jsme pro ně stavěli městečko, 
vloni se nám pod rukama rodila zvláštní  
a neobvyklá zvířata, jejichž popis byl pře-
dáván v mnoha mezinárodních jazycích.

Letošní téma se nám také moc líbilo. 

Měli jsme představit školu, zemi  
a město svého projektového partnera po-
mocí kvízu s alespoň pěti indiciemi. 

Dalším úkolem bylo 
natočit krátké video  
v rodném jazyce našich 
partnerů. http://youtu.be/
Z37P00oMElM

Poslední společnou 
prací bylo navrhnout au-
tobus, který by nás odvezl 
do partnerské školy.

Do večeře jsme měli 
plné ruce práce, ale zvládli 
jsme to.

Dobrý večer z Proseče  25. 10. 2011 20:32 

Děkujeme škole z Tvrdonic za jejich kvíz, 
jejich partnerská škola je z Turecka. Poznali 
jsme podle indicií (turecká káva, turecký 
med, mešita...)

Posíláme i my naši hádanku. Pěkné há-
dání přejí žáci a učitelé z Proseče.

 POZNEJ ZEMI A MĚSTO NAŠÍ 
PARTNERSKÉ ŠKOLY

Toto je erb našeho 
spřáteleného města.

Najdeme zde také největší koš světa, je 
zapsán v Guinessově knize rekordů.

Nalezneme zde také muzeum proutí.  
Toto proutí se jmenuje viklina.

V této zemi se narodil papež Jan Pavel II.

Výsledek naší práce si můžete prohléd-
nout na http://maraton-etwinning-2011.
webnode.cz/maraton/a25-rijna-2011-7-
den/

V úterý 25. října se od 17 hodin začaly 
scházet děti a hned jsme si rozdělili úkoly 
a pustili se s chutí do práce. 

Naším prvořadým úkolem bylo převzetí 
štafetového kolíku od školy, která praco-
vala před námi, a tak jsme v počítačové 
učebně netrpělivě očekávali zadání kvízu. 
Nečekali jsme dlouho, hádanka přišla ze 
školy z Tvrdonic. Obratem ruky jsme na 
společný web odeslali odpověď:

 Pokud ještě váháte, posíláme poslední in-
dicii: název města je dvouslovný, spoj: opak 
starý a rodiště Bedřicha Smetany bez Li.

Náš cíl byl jasný. Odvést kus dobré práce  a zároveň se pobavit. Myslíme, že se 
nám obojí povedlo, a že se naše noční dobrodružství opět vydařilo.

Karla Nováková a Jana Pavlovičová

24. 11.  Beseda s předsedou komise 
ochrany přírody panem Tomášem Há-
pem.

Aktivity klubu seniorů v uplynu-
lém měsící

V prosinci nás čeká ještě několik za-
jímavých akcí, např. pořad písniček  
a kouzel, vystoupení Cvrčků z prosečské 
mateřské školy a mikulášská nadílka pro 
ně, návštěva koncertu DUHY, přehlídka 
vánočního cukroví a posezení pod stro-
mečkem, silvestrovské setkání. V případě 
příznivého počasí pokračují i turistické 
vycházky.

Přejeme seniorům i všem čtenářům 
Prosečského zpravodaje krásné, pohodové 
Vánoce a do příštího roku co nejvíce sil  
a optimismu.

   Za organizační tým KS  V.Stoklasová 

I. Tomášková - ukázka vánoční vazby



  Prosečský zpravodaj 11/2011  str. 13 www.prosec.cz

4. ročník Maratónu eTwinning – Noc ve škole

Sbor evangelické církve v Proseči Vás srdečně zve na 

 
 

Vánoční koncert 
 
 

Pěvecký sbor Slavoj Chrudim 
Sbormistr - Zdeněk Kudrnka 

Varhanní doprovod - Petr Hostinský 
 
 
 

 
 
 
 
 

Čtvrtek 22. 12. 2011 
Evangelický kostel v Proseči v 18.00 h. 

 
 

Vstupné dobrovolné bude použito na pokrytí nákladů 
spojených s dopravou účinkujících 

 

 

 

 

Přehled kulturnícch akcí v Proseči - prosinec, leden 2012

1 .12.-16. 12. Vánoční výstava prací žáků (tvořivá dílna a školní družina při ZŠ Proseč) – Městská knihovna (úterý 12-17 hod, čtvr-
tek a pátek 9-15 hod)

3. 12. Country bál – hraje skupina BOLASO Luže – sokolovna v Proseči ve 20 hod
4. 12.-11. 12. Adventní výstava – pořádá Farní sbor Proseč – Stará evangelická škola v Proseči (zahájení 4.12. v 10.30 hod, otevřeno 

út-pá 15-17, so-ne 10-16)
4. 12.- 29. 1. JAN HÁP – Fotografie – výstava – Farní sbor Proseč - Stará evangelická škola (otevřeno: při adventní výstavě, o 

nedělích 10-11 hod a dle domluvy tel.: 608054457)
5. 12. st. Nicolas – divadlo pro děti – ZŠ Proseč, 1. stupeň od 15.00 hod
7. 12. Adventní vystoupení žáků ZUŠ Skuteč – sokolovna v Proseči v 18 hod
9. 12. Vánoční koncert pěveckých sborů ZŠ v Proseči – sokolovna v Proseči v 16.30 hod
16. 12. Vánoční koncert pěveckého sboru DUHA – Městská knihovna Proseč v 18 hod
22. 12. Adventní koncert pěveckého sboru Slavoj z Chrudimi – pořádá Farní sbor Proseč – evangelický kostel v Proseči v 18 hod
23. 12. Betlémské světlo – náměstí v Proseči u Betléma v 18 hod

Vánoční výstavy a akce v okolí Proseče
19. 11. 2011-8. 1. 2012 Vánoce v proměnách času – výstava o tom, jak lidé v minulosti slavili vánoční svátky – Centrum Bohuslava 

Martinů v Poličce
23. 11. 2011 - 8. 1. 2012 Josef Lada – Kouzelné vánoce a další obrázky – vánoční výstava – Městské muzeum ve Skutči
26. 11. 2011 - 15. 1. 2012 Betlémy – výstava betlémů historických i současných – Regionální muzeum v Litomyšli
11. 12. Předvánoční jarmark – prodej výrobků lidových výrobců – Veselý kopec 9-15 hod
13. 12 - 31. 12. Betlém vánoční – výstava ve všech roubených objektech, lidové betlémy, unikátní mechanický betlém R.Frinty – Bet-

lém Hlinsko
8. 1. 2012 Novoroční koncert bratrů Ebenových – Tylův dům v Poličce v 19 hod
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ODHLÁŠOVACÍ SMS: 
IK PROSEC ODREGISTRUJ číslo 605733680

rezervace míst:    volat  607 199 752 
 nebo osobně   Hana Doležalová v prodejně DROPA Mundil 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
  

 
 

osadn
í 

PASEKY 
 
pořádá 

tombola, občerstvení 

Neděle 4. 12. ZAHÁJENÍ 10.30
setkání s autorem fotografií,
povídání a ochutnávání do 17.00.

5 , ěle: 10.00 – 16.00

ělích 10 –

,

Úterý - pátek: 1 .00 – 17.00 sobota - ned

Dále o ned 11 hod. a dle
domluvy na

Vstupné dobrovolné
INFO: http://www.prosec.evangnet.cz +420 608 054 457

do 26. 1 . 2012 1 případně
níže uvedeném tel. čísle.

Farní sbor ČCE v Proseči
srdečně zve do Staré školy

4. - 11. prosince 2011

VÝSTAVA
Fairtrade

spravedliv

řemeslných výrobků
Afriky,

Asie a Latinské
Ameriky, káva, čaj,

čokoláda

ý obchod
Prodejní výstava

Jan Háp - Fotografie

Obecní úřad ve Zderazi

 si Vás dovoluje pozvat na již tradiční

Vánoční prodejní výstavu
 

spojenou s vystoupením žáků ZŠ a MŠ v Perálci,

která se uskuteční

v sobotu 3. prosince 2011 v 11:00 hodin,

              v Kulturním domu ve Zderazi.

ZZáákkllaaddnníí  uumměělleecckkáá  šškkoollaa  VV..  NNoovváákkaa,,  SSkkuutteečč  
PPoobbooččkkaa  PPrroosseečč  aa  SSRRPPDDŠŠ  
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ppřřeeddssttaavvíí  ssee  žžááccii  hhuuddeebbnnííhhoo  oobboorruu,,  ssmmyyččccoovvýý  oorrcchheessttrr,,  
ddeecchhoovvýý  oorrcchheessttrr  aa  žžááccii  ttaanneeččnnííhhoo  oobboorruu  
  

vvyyssttoouuppeenníí  ssee  uusskkuutteeččnníí  
  vvee  ssttřřeedduu  77..  pprroossiinnccee  22001111  

vv  1188,,0000  hhooddiinn  
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iinnffoorrmmaaccee  oo  šškkoollee  nnaajjddeettee  nnaa  wwwwww..zzuuss--sskkuutteecc..cczz  
 

PĚVECKÉ SBORY 
 ZŠ V PROSEČI 

SI VÁS DOVOLUJÍ POZVAT
NA

KTERÝ SE USKUTEČNÍ 9
V SOKOLOVNĚ V PROSEČI

. PROSINCE 2011

ZAČÁTEK V 16.30 HODIN  


